



Sagsnr. 31512

**Referat fra
bestyrelsesmøde
i Bydelsforeningen Musicon**

Dato/tid: 1. juni 2026 kl. 14:00-16:00

Sted: Penselstrøget 11

Deltagere: Jesper K, Janne Taklo, Marie Erbs, Janus Madsen, Thomas Vester og Kirstine Rechnagel

Afbud: Per Palludan

Referent: Kirstine Rechnagel

Dagsorden med referat:

1. Konstituering af bestyrelsen

Bestyrelsen konstituerede sig som følger:

- Formand - Kirstine
- Næstformand - Janne
- Økonomi og regnskab - Thomas
- Kultur og bylivspuljen – Jesper K
- Erhvervsaffald - Janus
- Kommunikation – Marie
- Veje og grønne områder (Per - foreløbigt)
- belysning og parkering (Janne – foreløbigt)

Posterne Veje, grønne områder, parkering og belysning fordeles endeligt mellem Per og Janne, efter deres drøftelser herom. Marianne (afgået bestyrelsesmedlem) tager et møde med dem for at overdrage viden og materiale.

2. Besigtigelse på Rullestenen til brug for behandling af henvendelser under pkt. 9 – kl. 14.30

Besigtigelsen blev gennemført med deltagelse af medlemmer fra Delebilsudvalget og Udeaktivitetsudvalget.

Bestyrelsen blev forevist området foran fællesbygningen i Rullestenen, hvor der ønsket et opholdsområde/grønt udtryk og vejarealer/området, hvor der ønskes mere leg mindre parkering.

3. Status for Arbejdsgruppen for Kultur og Byliv v/Jesper

- Behandling af spm. om indkøb af borde-/bænkesæt til "grejbank"

Bestyrelsen havde modtaget en ansøgning om indkøb af 10 borde-/bænkesæt, som efter ansøgerens benyttelse i weekenden den 13.-14. juni skulle overgå til Bydelsforeningen til fælles brug. Ansøgningen blev drøftet, herunder udfordringer med organisationen/udlån/vedligehold af sættende. Bestyrelsen var enig om, at det er

en god ide med fælles borde-/bænkesæt. Udgiften efter modtagelse af tilbud indhentet af ansøgeren er 5000 kr. FAM har tilbudt at administrere ordningen.

Bestyrelsen besluttede herefter at støtte indkøbet med de ansøgte 5.000 kr., og at invitere FAM til møde i august til drøftelse af ordningen – hvordan skal det fungere, så det sikres, at alle medlemmer kan benytte sættende. Når det er klarlagt skal muligheden for lån af borde-/bænkesæt offentliggøres i bydelen

- Øvrige ansøgninger

En større ansøgning var kommet vedr. danse-event under Rabalder. Efter drøftelse besluttede bestyrelsen at støtte projektet.

4. Økonomi v/Thomas

Der forelå intet under dette punkt.

5. Status for Arbejdsgruppen for Affald v/Janus

- Nøglepriser – mail fra Roskilde Låse d. 26-5-2026.

Spørgsmålet handler om tabte nøgler. Janus er som det er nu nødt til at kontakte Roskilde Låseservice, som kan finde ejeren af en given nøgle, da de er nummererede. Men Roskilde Låseservice vil have penge for at undersøge det. Bydelsforeningen kan ikke håndtere gebyrer til andre end medlemmerne og derfor kan Bydelsforeningen ikke opkræve gebyr hos den, der har tabt nøglen, hvis det er en lejer.

Problemet blev drøftet og det blev besluttet, at nøglerne fremadrettet bliver indleveret til Roskilde Låseservice, som kan henvende sig til medlemmerne om en tabt/fundet nøgle, og ved udlevering, opkræver Roskilde Låseservice selv gebyret.

- Service på Molokker

Janus havde undersøgt spørgsmålet om, hvorvidt der er udført service på Molokkerne i januar. Svaret er, at der er foretaget rengøring men ikke service. Service foretages separat senere på året. De kommer i uge 36. Janus undersøger med Joca, om dette overholder lovens pligt til service.

6. Status for Arbejdsgruppen for kommunikationsområdet v/Marie

- Opfølgning på mulighed for at etablere en foreningsmail.

Marie får henvendelser og giver bekræftelse samme dag. Hun kontakter den relevante ansvarshavende i bestyrelsen eller oplyser afsenderen, at emnet skal med på næste bestyrelsesmøde. Sekretariatet skal orienteres om, at punktet skal på.

Marie undersøger, hvad der kan lade sig gøre vedr. foreningsmail.



7. Status for Veje og grønne områder

- Information indhentet fra Marianne vedr. status på udestående opgaver v/KR

Marianne har lavet et notet om status, og der skal aftales overdragelsesmøde mellem Marianne og aktuelle bestyrelsesmedlemmer som overtager opgaver indenfor belysning, veje, grønne områder, parkering (se konstituering).

8. Punkter fra sidste bestyrelsesmøde/opfølgning fra tidligere

- Ansvar for hændelige uheld på Musicons veje/private veje – der er modtaget tilbud på forsikring?

Der er komme tilbud på 15.000 kr. fra Willies, som omfatter ansvar ved færdsel, vores skure, bænke mm.

Bestyrelsen besluttede at acceptere tilbuddet. Thomas sørger for tegning af forsikringen.

- Gennemgang af Årshjul drift for leverandøraftaler – er der nogen der skal sige op/skiftes ud i den kommende periode.

Leverandørlisten blev gennemgået og følgende blev drøftet:

Gottlieb – service og vedligehold af grønne områder og vandrender mm.

Der er kommet nye folk i Gottlieb. De nye ansvarshavende (Per/Janne) tager kontakt til Gottlieb og får overblik over, om vedligehold foregår efter plejeplanerne mm.

Snevagten – Snerydning. Der indhentes tilbud fra alternativ leverandør. Per/Janne forekommer med anbefaling inden sommerferien – frist for opsigelse af Snevagten er 31. juli 2026.

Sekretariatsbistand – Bestyrelsen syntes ikke, at ordningen fungerede og besluttede at finde en anden løsning end den nuværende. Det blev besluttet at ændre ordningen med udgangen af august 2026.

- Bestyrelsesplatforme

Janne har undersøgt muligheden for alternativer til Komply (bestyrelsesplatform). Det blev drøftet, at der skal findes en løsning på dialog, således at informationen sikres, og at det vil være praktisk, at platformen kan håndtere møder og indkaldelser og materiale.

Hvis vi vil have en bestyrelsesplatform med chat, kan vi ikke benytte Komply. De andre platforme er til større set-ups end vores og væsentligt dyrere. Janne påtog sig at undersøge, hvad Komply Meeting kan.

9. Henvendelser fra medlemmer

- a. Den røde Tråd har henvendt sig vedr. overdragelse af molokker og miljøstationer, se bilag.

Thomas har tidligere redegjorde for henvendelsen som angår, at der er overdraget miljøstationer og Molokker til karréforeningen. Der er tale om husholdningsaffald. Der er dog et erhvervslejemål som for tiden ikke er udlejet, hvorfor der må forventes at komme erhvervsaffald. Den røde tråd ønsker, at Bydelsforeningen overtager vedligehold af Molokkerne på lige fod med de øvrige molokker i bydelen, eftersom Den Røde Tråd bidrager til Bydelsforeningen og dermed udgiften til de øvrige molokker.

Forholdet blev drøftet. Molokkerne er én ting, vedligehold og renhold af ressourcerummet, som ejes af Den Røde Tråd en anden. Endeligt er der et tredje spørgsmål om erhvervslejemålet.

Om det sidste var der enighed om, at når der kommer en erhvervslejer, skal denne benytte nærmeste kollektive ressourcerum, som Bydelsforeningen stiller til rådighed.

Der var i bestyrelsen en forståelse for, at Den Røde Tråd ikke både skal betale for de kollektive ressourcerum og selv stå for eget ressourcerum, men en løsning eller beslutning fandtes ikke. Emnet tages op i august under pkt. 5.

- b. Rullestenen ønsker at benytte et areal til ophold –se bilag.

Anmodningen blev drøftet efter besigtigelsen, og bestyrelsen besluttede, at tillade initiativet på betingelse af

- a. Ophold på områderne skal være tilgængelige for alle i bydelen – ikke kun Rullestenens medlemmer/beboere
- b. Pladerne over vandrenden skal sikre, at vandet i vandrenden kan løbe frit
- c. Bydelsforeningen kan anmode initiativtageren om, at fjerne pladerne/installationerne med kort varsel, såfremt der er behov for oprensning af vandrenden eller andet.

Initiativtageren informeres herom.

- c. Ønske om mere leg og mindre parkering – se bilag.

Spørgsmålet blev behandlet efter besigtigelsen. Det areal, der er tale om, er hele vejen mellem p-huset Indfaldet og Rullestenen. Lige nu er der 15 p-pladser og arealet benyttes til leg, hvorved initiativtagerne mener at der er en risiko/utryghed.

Bestyrelsens er meget positiv overfor forslaget.

Bydelsforeningen drøftede initiativet, og at der skal tages behørigt hensyn til adgang for handicappede og ældre til de dele af bebyggelsen, som da ikke ligger ved vej længere. Kommunen skal tillade, at p-pladser nedlægges. Bydelsforeningen varetager ikke regulering af adgang for redning mm, parkering mm. og initiativtagerne opfordres til at kontakte kommunen herom, så dette håndteres korrekt i henhold til regler og kommunens vedtægter.

Bestyrelsen vil i øvrigt kræve, at adgang med bil/lastbil også kan skaffes af private – uden at skulle ansøge i god tid mm. Der skal være adgang for køretøjer til flextrafik og lignende og til flyttebiler, når nødvendigt.

Bestyrelsen vil godkende projektet, hvis det overholder ovenstående og kan benyttes af alle, og området henvender sig til alle aldre. Bestyrelsen vil opfordre til, at der tænkes cykelparkering ind.

Da der er mange detaljer og forhold, blev det besluttet, at initiativtageren/foreningen skal bedes om at komme med oplæg til pladsens benyttelse/installationer herpå, og hvorledes vedligehold skal varetages, da Bydelsforeningen har driftsforpligtelsen overfor kommunen. Særligt skal der tages stilling til håndtering af renholdelse og glatførebekæmpelse. Hvis der er krav om et lovkrav eller kommunalt krav om tilsyn af de planlagte installationer, skal dette varetages af foreningen og være en betingelse for etableringen/fortsættelsen af ordningen.

10. Punkter til næste møde august 2026 kl. 14-16 Penselstrøget 11.

- Behandlingen af henvendelsen fra Den Røde Tråd
- Drøftelse af henvendelse vedr. Licens til Delebiler fra Rullestenen efter dialogmøde med kommunen den 4. juni 2026.
- Drøftelse af benyttelse af rum i ressource-rummene.
- Møde med FAM om organisation vedr. Borde-/bænkesæt
- Vedtagelse af ny sekretariatsfunktion
- Opfølgning på service af Molokker – følger den lovens ordning
- Beslutning om fortsættelse med Komply eller skifte af bestyrelsesplatform
- Behandling af eventuelt detaljeret oplæg til mere leg mindre parkering

11. Eventuelt

Der forelå intet under dette punkt.

Mødet blev afsluttet kl. 16.